
 

1 
 
 
 

國立臺灣師範大學國文學系112學年度專任(專案)教師徵聘  公告 
 

主旨：公告本系徵聘專任教師相關事項。 

 

說明： 

一、本系將於111學年度第1學期辦理徵聘教師一名。 

二、預計起聘日期為112（2023）年8月1日或113(2024)年2月1日。 

三、徵聘專長及資格如下： 

（一）專長： 能以全英語講授中國思想、中國語言學、中國經學和中國文學等相關課

程。 

（二）資格： 

1.已取得博士學位，最高學歷為本校授予者，應具有與任教科目性質相近之研究工

作、專門職業或職務資歷二年以上。 

2.能以全英語授課者（含外籍教師）。  

3.依本校「國立臺灣師範大學新聘專任教師資格條件暨考核（評鑑）作業規定」：

除獲有博士學位之初任*教師外，新聘專任教師應具有下列條件之一： 

（1）三年內有正式出版之專書，並檢附審查意見及通過出版之相關證明。 

（2）最近三年發表二篇 SCI、SSCI、TSSCI、EI、A&HCI、民國一百零五年新

制 THCI（原 THCI Core）或 SCOPUS 等索引收錄之學術期刊論文，且為

第一作者或通訊作者。 

（3）最近三年至少主持二個科技部（原國科會）研究計畫，並檢附核定清單。 

（4）傑出專業實務表現，並檢附相關證明。 

前述期刊論文及科技部（原國科會）研究計畫，得相互折抵。 

*初任教師係指自獲得博士學位起至本系對外公告日止，2 年內（不含男性兵役年

資）未有專科以上學校專任教師年資者。 

三、檢附資料： 

﹙一﹚個人學經歷表、學歷證件影本（國外學歷請附經駐外單位驗證之國外學歷證件及

成績單影本）及英文版申請表(Application Form)各五份（請裝訂成冊）。 

﹙二﹚近三年學術著作目錄及科技部研究計畫目錄各五份。（上二項表格請從本系網頁

下載https://www.ch.ntnu.edu.tw/index.php/common-form/），填妥相關資料後，將電

子檔案（WORD檔）以電子郵件方式傳送至cpw@ntnu.edu.tw信箱，以便存記。 

（三）最近三年內（2019.12.21至2022.12.22止）之學術著作及其他研究成果各一式五份

（請標記「代表作」），請檢附正本、抽印本或以上複本;以本校新聘專任教師資

格條件暨考核（評鑑）作業規定之第2點為申請者，請檢附證明。 
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（四）自述歷年之教學、研究、服務事蹟（若曾以全英語授課者，得檢附相關資料）各

一式五份（請裝訂成冊）。 

﹙五﹚檢附2門全英語授課課程大綱。 

﹙六﹚若有教師證書者請檢附。 
請將前列資料以中文 A4 紙張打印，一式五份依上述（一）～（五）項順序排列，分裝為五袋，

並將「國立臺灣師範大學國文學系新聘教師應徵資料清單」張貼於資料袋封面，掛號寄至「106308
臺北市和平東路一段 162 號 國立臺灣師範大學國文學系 吳靜評助教 啟」。 

四、收件日期：自即日起，至112年2月3日（星期五）止（以郵戳為憑）。 

五、本徵聘辦法，悉依本校及本系相關規定辦理。 

六、因作業程序，聘任作業結束後，退件件數與送件件數未必相符，如需退件，請於接獲通

知後一個月內自行或請快遞至本系取回。 
七、新聘教師服務滿 3 年之次學期，需通過本校教師評鑑。 
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Full-time Assistant Professor(or above)  
Contract Department of Chinese, National 
Taiwan Normal University 

 
JOB SUMMARY: 
The Department of Chinese at National Taiwan Normal University invites applicants for a full-
time faculty member beginning in Spring, 2023 or in Autumn,2024. We seek applicants who 
have completed, or are currently working toward, a Ph.D. in“Chinese Thought”, “Chinese 
Linguistics”, “Chinese Classics”, “Chinese Literatures”, and are capable of EMI (English as a 
Medium of Instruction). 
 
SPECIALITIES: 
The position will involve teaching courses in the areas of: 
Teaching courses in fluent English for Chinese Thought, Chinese Linguistics, Chinese 
Classics, Chinese Literatures. 
QUALIFICATIONS:   
1. Ph.D. degree. 
2. Applicants who received their highest level of education from National Taiwan Normal 

University must possess 2 or more years of full time job in research, professional positions, 
or fields related to their main teaching subject after their graduation from National Taiwan 
Normal University. 

3. Fluent English and capable of teaching EMI (English as a Medium of Instruction) courses. 
4. Applicants must meet at least one of the following criteria: 
A. Have Published one or more monograph in the past three years. Please provide the 

reviewer comments and proof of publication. 
B. Have published or been listed as the first author or corresponding author for two academic 

papers in journal listed in Social Science Citation Index, Arts & Humanities Citation Index, 
Taiwan Social Sciences Citation Index, or Taiwan Humanities Citation(originally Taiwan 
Humanities Citation Index Core) within the past three years. 

C. Have served as the principal investigator in at least two Ministry of Science and Technology 
research grante in the past three years. 

D. Have extensive practical experience in the field and reviewable and concrete achievements. 

 
Required Application Documents:  
1. Photocopy of the doctoral degree diploma and transcript. Foreign documents must be 

authenticated with official seals of ROC, representative offices, or other agencies authorized 
by the Ministry of Foreign Affairs in foreign countries.  

https://www.boca.gov.tw/cp-209-446-852a3-2.html
https://www.boca.gov.tw/cp-209-446-852a3-2.html
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2. Resume or CV and application form with proof of teaching-related employments, past and 
present, if any. 

3. A list of publications and research grants within the last three 
years(2019.06.23~2022.06.24). Please download the application form from Department of 
Chinese website. https://www.ch.ntnu.edu.tw/index.php/common-form/. Complete 
application form and email the word file to cpw@ntnu.edu.tw 

4. Original or Offprint of Academic Publication, Monograph, or Research, and please provide 
proof. 

5. A personal statement describing Teaching background, Research interests, or Service to 
the Department, College, University, and/or professional community. Please provide 
documents of teaching experience(e.g. contracts, syllabus) 

6. Please provide syllabus of 2 courses taught in English. 
7. Teacher Certificate, if any. 
 

Please prepare 5 copies of all the above-mentioned documents. All application materials should 
be printed in A4 format, arranged from item 1 to item 7 and send in regular mail to Ms. Wu Chin-
Ping, Department of Chinese National Taiwan Normal University, No162, Section 1, Heping 
East Road, Taipei Taiwan, ( R.O.C. ) 106308. 
 
 
Application Deadline and regulation:  
1. All application materials must be received by Department of Chinese no later than February 

3, 2023, local time, Taiwan. 
2. This recruitment shall be handled in accordance with the relevant regulations of the 

university and the department. 
3. If the applicant would like to have application materials back, he/she should pick up 

materials in person(or by designated express delivery) from the Department of Chinese, 
NTNU within one month after receiving the notice.      

4. In accordance with the National Taiwan University Faculty Evaluation Regulations, full-time 
faculty appointed after August 1, 2011, shall undergo the evaluation for newly appointed 
faculty 

https://www.ch.ntnu.edu.tw/index.php/common-form/
mailto:cpw@ntnu.edu.tw

